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  Protokół nr 5/2024 
posiedzenia Komisji Budżetu, Rozwoju Gospodarczego  

Powiatu i Przestrzegania Prawa,  
które odbyło się w czwartek 24 października 2024 r.  
w sali sesyjnej Starostwa Powiatowego w Śremie 

 
W posiedzeniu uczestniczyło 10 członków ww. komisji.  
Nieobecni usprawiedliwieni Radni Hieronim Bartkowiak i Wojciech Zajler. 
Lista obecności Radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
W obradach uczestniczyły także: 

1. Sekretarz Powiatu Dominika Fornalik  
2. Skarbnik Powiatu Tatiana Cynka 
3. Kierownik Referatu Spraw Obywatelskich Izabela Ratajczak. 

4. Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Śremie Dominik Różycki. 

 
Zaproszenie na posiedzenie Komisji stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
Przewodnicząca Komisji Ewa Lisek otworzyła posiedzenie Komisji o godz. 9.30. Powitała 
zebranych Radnych oraz zaproszonych gości i na podstawie listy obecności stwierdziła 
wymagane quorum.  
 
Posiedzenie odbyło się wg następującego planu: 

 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia komisji i stwierdzenie quorum. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia stawek opłat za zajmowanie 
pasa drogowego dróg powiatowych, dla których zarządcą jest Zarząd Powiatu w 
Śremie, na cele niezwiązane z potrzebami zarządzania drogami lub potrzebami 
ruchu. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na 2024 r. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej Wieloletnią Prognozę Finansową 
powiatu śremskiego na 2024 rok. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie likwidacji wydzielonego rachunku 
dochodów własnych w Starostwie Powiatowym w Śremie. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie likwidacji wydzielonych rachunków 
własnych jednostek budżetowych. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej powiatowi 
nyskiemu w formie dotacji celowej. 

9. Wolne głosy i wnioski. 

  

Ad 2. 
Przewodnicząca Komisji Ewa Lisek zapytała, czy Radni chcą zgłosić uwagi do protokołu 
z 4 posiedzenia komisji? 
 
Przewodnicząca Komisji przeprowadziła głosowanie, w wyniku którego protokół nr 4/2024 
z dnia 19 września 2024 r. został przyjęty (10 głosów za). 
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Ad 3.  

Przewodnicząca Komisji Ewa Lisek ogłosiła przejście do następnego punktu porządku 

dotyczącego zaopiniowania projektu uchwały w sprawie ustalenia stawek opłat za 

zajmowanie pasa drogowego dróg powiatowych, dla których zarządcą jest Zarząd Powiatu 

w Śremie, na cele niezwiązane z potrzebami zarządzania drogami lub potrzebami ruchu. 

 

Dominik Różycki Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Śremie przedstawił projekt 

uchwały. 

 

Przewodnicząca otworzyła dyskusję i poprosiła o zgłaszanie pytań. 
Radni nie zgłosili pytań. Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusję. 
 

Komisja zaopiniowała pozytywnie (10 głosów za) projekt uchwały w sprawie ustalenia 

stawek opłat za zajmowanie pasa drogowego dróg powiatowych, dla których zarządcą jest 

Zarząd Powiatu w Śremie, na cele niezwiązane z potrzebami zarządzania drogami lub 

potrzebami ruchu. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Ad 4.  

Przewodnicząca Komisji Ewa Lisek ogłosiła przejście    do następnego punktu porządku 
dotyczącego zaopiniowania projektu uchwały zmieniającej uchwałę budżetową na 2024 
rok. 

Skarbnik Tatiana Cynka przedstawiła projekt uchwały.  
 
Przewodnicząca otworzyła dyskusję i poprosiła o zgłaszanie pytań. 
Radni nie zgłosili pytań. Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusję. 
  
Komisja zaopiniowała pozytywnie (10 głosów za) projekt uchwały zmieniającej uchwałę 
budżetową na 2024 rok. Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

 
Ad 5.  

Przewodnicząca Komisji Ewa Lisek ogłosiła przejście do następnego punktu porządku 

dotyczącego zaopiniowania projektu uchwały zmieniającej Wieloletnią Prognozę Finansową 

powiatu śremskiego na 2024 rok. 

 

Skarbnik Tatiana Cynka przedstawiła projekt uchwały. Dodała, że w załączniku nr 1 
zawiera ona zmiany analogiczne do tych, które zostały zaprezentowane podczas 
omawiania uchwały w sprawie zmiany budżetu na 2024 rok. Poinformowała, że 
wzałączniku nr 2 dokonywane są dwie zmiany w ramach przedsięwzięć następuje zmiana 
w przedsięwzięciu pn. „Dostępna przestrzeń publiczna” łączna wartość nakładów na to 
przedsięwzięcie , które było realizowane w latach 2023-2024 zostaje zmniejszone w 
ramach wydatków w 2024 roku o kwotę 139,40 zł związane jest to z zakończeniem 
realizacji tego przedsięwzięcia. Drugie przedsięwzięcie to rozbudowa Zespołu Szkół 
Specjalnych oraz Zespołu Szkół Technicznych w Śremie wraz z doposażeniem, gdzie 
następuje zmniejszenie  wydatków w roku 2024 o kwotę 1.230,00 zł co powoduje 
przeniesienie do roku 2025. W związku z tym łączna wartość nakładów na to 
przedsięwzięcie, które jest realizowane w 2024 roku i będzie kontynuowane w 2025 roku 
nie ulegnie zmianie i będzie wynosić 7.079.537,68 zł  
 
Przewodnicząca otworzyła dyskusję i poprosiła o zgłaszanie pytań. 
Radni nie zgłosili pytań. Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusję. 
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Komisja zaopiniowała pozytywnie (10 głosów za) projekt uchwały zmieniającej Wieloletnią 
Prognozę Finansową powiatu śremskiego na 2024 rok. Projekt uchwały stanowi załącznik 
nr 5 do protokołu.  
 
Ad 6.  

Przewodnicząca Komisji Ewa Lisek ogłosiła przejście do następnego punktu porządku w 

sprawie likwidacji wydzielonego rachunku dochodów własnych w Starostwie Powiatowym w 

Śremie. 

 

Skarbnik Tatiana Cynka przedstawiła projekt uchwały.  
 

Przewodnicząca otworzyła dyskusję i poprosiła o zgłaszanie pytań. 
Radni nie zgłosili pytań. Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusję. 
  
Komisja zaopiniowała pozytywnie (10 głosów za) projekt uchwały w sprawie likwidacji 

wydzielonego rachunku dochodów własnych w Starostwie Powiatowym w Śremie. Projekt 

uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 
Ad 7.  

Przewodnicząca Komisji Ewa Lisek ogłosiła przejście do następnego punktu porządku w 

sprawie likwidacji wydzielonych rachunków własnych jednostek budżetowych. 

 

Skarbnik Tatiana Cynka przedstawiła projekt uchwały.  
 

Przewodnicząca otworzyła dyskusję i poprosiła o zgłaszanie pytań. 
 
Radny Teodor Stępa powiedział, że te rachunki zostały utworzone po to aby szkoła mogła 
we własnym zakresie wynajmować pomieszczenia celem prowadzenia np. wieczorowych 
zajęć dydaktycznych. Zapytał gdzie zostaną wpłacane środki z ewentualnego wynajmu 
jeżeli zostaną one zlikwidowane. 
 
Skarbnik Tatiana Cynka odpowiedziała, że z analizy ewidencji księgowej, którą 
przeprowadziła od 2016 roku te rachunki nie funkcjonują. Nie są już przy szkołach i całość 
dochodów realizowana przez te jednostki jest w ramach budżetu centralnego powiatu tak 
jak wszystkich pozostałych jednostek. Rada podjęła uchwały w sprawie utworzenia 
rachunku dochodów własnych natomiast nie dokonano formalnie likwidacji tych zapisów. 
Fizycznie te rachunki od 2016 roku nie istnieją. Dlatego, aby uniknąć zarzutów, że mamy 
obowiązujące uchwały, które nie są realizowane w ten sposób, w jaki zostały zapisane 
wnosi się o ujednolicenie i uporządkowanie tej sytuacji formalnoprawnej.  
 
Radny Teodor Stępa zapytał czy dobrze rozumie, że od 2016 roku żadna szkoła nie 
wynajmowała pomieszczeń na dodatkowe zajęcia edukacyjne. 
 
Skarbnik Tatiana Cynka odpowiedziała, że szkoły wynajmują pomieszczenia, a środki z 
wynajmu wpłacane są na rachunek dochodów zwykłych, który jest przy każdej takiej 
jednostce organizacyjnej.   
 
Radny Teodor Stępa zapytał czy wpłacają środki na rachunek starostwa. 
 
Starosta Piotr Ruta powiedział, że kiedyś zostały wydzielone rachunki jednak one nie 
funkcjonują, ponieważ jednostki organizacyjne korzystają z rachunków głównych.  
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Radny Teodor Stępa powiedział, że po to zostały te rachunki wyodrębnione żeby było 
wiadomo jaki zysk osiągają, z wynajmu sali lekcyjnych, boisk czy utwardzonych placy do 
nauki jazdy.  
 
Skarbnik Tatiana Cynka wyjaśniła, że nie było to obligatoryjne, ponieważ Rada mogła, a 
nie musiała takiej uchwały podejmować. Jeżeli Rada ją podjęła to określała źródła 
dochodów oraz źródła wydatków z których te dochody miały być finansowane. Ustawa o 
finansach publicznych zabraniała tylko finansowania z tych dochodów wynagrodzeń i 
pochodnych związanych z realizacją tych usług. Jeżeli przyjrzymy się tym uchwałom to 
zauważymy, ze część tych usług już też nie jest realizowana przez te jednostki. Dlatego 
większość samorządów realizuje te dochody w ramach budżetów centralnych. Wiąże się to 
teraz z tym, że od 2016 roku Ustawa o podatku od towarów i usług narzuciła centralizacje 
rozliczeń podatku VAT zarówno starostwa jak i jego jednostek organizacyjnych i robi się 
tutaj zamieszanie. W tym momencie to wszystko zostało ujednolicone i pozostała do 
uporządkowania kwestia tych dwóch uchwał, które w swoim stanie prawnym są 
obowiązujące ale nie funkcjonujące.  
 
Radny Teodor Stępa powiedział, że jego zdaniem teraz będzie większe zamieszanie, 
ponieważ wcześniej był wyodrębniony rachunek gdzie wpływały wszelkie dochody. To 
dawało jasny i czysty obraz w sprawie podatków. Jeśli teraz te dochody będą wpływały 
centralnie to księgowa będzie musiała rozgraniczyć co było wpływem zewnętrznym, a co 
dotacją. 
 
Skarbnik Tatiana Cynka odpowiedziała, że księgowa musi dokonywać odpowiednich 
zapisów w ewidencji księgowej i prowadzić odpowiednie konta do rozliczenia. Więc pod tym 
względem nie zmienia się nic. Gdyby pani księgowa miała realizować ten rachunek 
powstałaby trudniejsza sytuacja, ponieważ ona realizuje różnego typu dochody i musiałaby 
zaliczać te dochody idą przez rachunek dochodów własnych natomiast pozostałe dochody 
idą przez rachunek dochodów podstawowych. 
 
Radny Emil Majsner zapytał czy te wydzielone rachunki generowały koszty. 
 
Skarbnik Tatiana Cynka odpowiedziała, że one nie generowały kosztów, ponieważ od 
momentu ich otwarcia zmieniono bank więc w tym momencie były pozamykane i nie zostały 
ponownie otwarte. Od 2016 roku nie istnieją te rachunki, nie istnieje ewidencja księgowa i 
nie istnieje sprawozdawczość w tym zakresie. 
 
Sekretarz Powiatu Dominika Fornalik wyjaśniła, że teraz dostosowywane są zapisy 
uchwały do tego, że przez tyle lat te rachunki nie funkcjonowały, są nieaktualne.  
 
Wicestarosta Zenon Jahns zapytał czy te rachunki mogły zostać zlikwidowane w 2016 
roku. 
 
Skarbnik Tatiana Cynka odpowiedziała, że tak. 
 
Starosta Śremski Piotr Ruta powiedział, że w 2016 roku zmieniły się przepisy, które 
polegały na scentralizowaniu dochodów co wiązało się z likwidacją rachunków, pod 
rachunków, podkont. 
 
Radni nie zgłosili więcej pytań. Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusję. 
  
Komisja zaopiniowała pozytywnie (10 głosów za) projekt uchwały w sprawie likwidacji 
wydzielonych rachunków własnych jednostek budżetowych. Projekt uchwały stanowi 
załącznik nr 7 do protokołu.  
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Ad 8.  

Przewodnicząca Komisji Ewa Lisek ogłosiła przejście do następnego punktu porządku w 

sprawie udzielenia pomocy finansowej powiatowi nyskiemu w formie dotacji celowej. 

 

Izabela Ratajczak Kierownik Referatu Spraw Obywatelskich Starostwa Powiatowego 
w Śremie przedstawiła projekt uchwały.  
 

Przewodnicząca otworzyła dyskusję i poprosiła o zgłaszanie pytań. 
 
Radny Teodor Stępa powiedział, że cieszy go to, że wybrany został powiat nyski, 
ponieważ wszelka pomoc skierowana jest na powiat kłodzki. Zapytał czy ta dotacja 
skierowana jest na konkretny cel.  
 
Izabela Ratajczak odpowiedziała, że to powiat zadecyduje na co przeznaczy te środki 
finansowe. 
 
Radny Teodor Stępa powiedział, że wszystko wygląda podobnie jak z pomocą dla 
Ukrainy. Najpierw czeka się ile społeczeństwo pomoże dopiero później duże środki 
finansowe przekaże Unia Europejska, która ma za zadanie udzielić regionalnej pomocy i 
nasz rząd.  
 
Starosta Śremski Piotr Ruta powiedział, że na posiedzeniu Zarządu padła propozycja 
wsparcia powiatu z terenów powodziowych i przy wyborze miejsca dokładnie tym samym 
kierowali się członkowie. Poinformował, że orientował się do kogo kierują pomoc inne 
powiaty i województwa i większość wskazywała właśnie powiat kłodzki. Dodał, że Związek 
Powiatów Polskich przygotował zestawienie 5 powiatów, które najbardziej ucierpiały w 
skutek powodzi i zarząd wykluczając powiat kłodzki zdecydował o wyborze powiatu 
nyskiego. Jednak można zdecydować o udzieleniu pomocy innemu powiatowi. 
 
Radni nie zgłosili więcej pytań. Przewodnicząca Komisji zamknęła dyskusję. 
  
Komisja zaopiniowała pozytywnie (10 głosów za) projekt uchwały w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej powiatowi nyskiemu w formie dotacji celowej. Projekt uchwały stanowi 
załącznik nr 8 do protokołu.  
 
Ad 9.  

Przewodnicząca Komisji Ewa Lisek zapytała, czy Radni chcą zabrać głos w tym punkcie 
porządku obrad? 
 
Radni nie zgłosili żadnych głosów i  wniosków. 
 
W związku z wyczerpaniem porządku posiedzenia Przewodnicząca Komisji Ewa Lisek 
zamknęła obrady Komisji o godz. 1000.  
  
Protokołowała  
Elżbieta Lewandowska - Jaśniak  
 
 
 

Przewodniczący Komisji Budżetu, 
Rozwoju Gospodarczego Powiatu 

i Przestrzegania Prawa 
 

Ewa Lisek 


